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DAGSORDEN 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status Senior Nyt Fredericia 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Oplæg fra Informationsudvalget 

6. Sager fra Senior- og Handicapudvalget v/Morten 

1. Ramme for pårørendesamarbejde på handicapområdet 

2. Tilgængelighedspuljen 2021 – en ubehandlet ansøgning 

3. Høring af Region Syddanmarks akutplan 

4. Orientering om magtanvendelse i Voksen Handicap 

5. Sagsbehandlingsfrister hjælpemidler og kommunikation 

6. Orientering om tilskud til pensionistforeninger 

7. Tilsynsrapporter på handicapområdet 2020 

8. Udlån af minibusser 

9. Fleksibelt klippekort og styrket indsats mod ensomhed  

7. Orientering om omorganisering i Plejen og forebyggende hjemmebesøg v/Morten 

8. Status venteliste til pleje- og dagcentre 

9. Senere indkomne sager 

10. Eventuelt  

  



Referat 
 
Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt  

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Godkendt 

 

Punkt 3. Status Senior Nyt Fredericia 

Avisen er udsendt. Der er flere, der forespørger muligheden for at læse avisen digitalt. Seniorrådet 

arbejder på denne løsning.  

 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Flemming har deltaget i et møde med Birgitte Vind – ældreordfører fra Socialdemokratiet. På 

mødet deltog Borgmesteren, Susanne A, Sussie også. Der blev blandt andet drøftet Cafe - en som 

dig. 

 

Flemming orienterede også om Plus 1 – sammen til koncert, som er koncept, hvor du betaler for en 

billet og får 2 og derfor kan invitere en med. Tilbuddet er onsdage formiddage i Tøjhuset. Man kan 

se mere på plusen 

 

Aksel orienterede om, at der var sket ændringer i forhold til de mødedatoer, som han meldte ud på 

sidste møde. Årsmødet den 17. juni er flyttet til foråret. Stormødet er flyttet fra den 21. september 

til enten den 15. eller 16. september på Milling i Middelfart. 

 

Punkt 5. Oplæg fra Informationsudvalget 

Seniorrådet har drøftet punktet og konklusionen er at Søren prøver at kontakte Ældrerådet i Kolding 

og høre dem, hvad de har af erfaringer med deres facebookside. 

 

Flemming kontakter den juridiske afdelingen vedr. definitionen om lukkede møder. 

 

Punkt 6.  Sager fra Senior- og Handicapudvalget v/Morten 

Punkt 6.1 Ramme for pårørendesamarbejde på Handicapområdet 

Seniorrådet har med stor interesse læst indstillingen og tilkendegiver, at det vil give mening, hvis 

man lavede noget lignende på plejehjemmene. 

https://plusen.dk/


 

Punkt 6.2 Tilgængelighedspuljen 2021 – en ubehandlet ansøgning 

Seniorrådet tog indstillingen til efterretning. 

 

Punkt 6.3 Høring af Region Syddanmarks akutplan 

Seniorrådet tog indstillingen til efterretning. 

 

Punkt 6.4 Orientering om magtanvendelse i Voksen Handicap 

Seniorrådet tog indstillingen til efterretning. 

 

Punkt 6.5 Sagsbehandlingsfrister hjælpemidler og kommunikation 

Seniorrådet tog indstillingen til efterretning. 

 

Punkt 6.6 Orientering om tilskud til pensionistforeninger 

Seniorrådet tog indstillingen til efterretning. 

 

Punkt 6.7 Tilsynsrapporter på handicapområdet 2020 

Seniorrådet tog indstillingen til efterretning. 

 

Punkt 6.8 Udlån af minibusser 

Seniorrådet tog indstillingen til efterretning. 

 

Punkt 6.9 Fleksibelt klippekort og styrket indsats mod ensomhed 

Seniorrådet tog indstillingen til efterretning og takker arbejdsgruppen for deres arbejde. 

 

Punkt 7. Orientering om organisering i Plejen og forebyggende hjemmebesøg v/Morten 

Morten orienterede om, at der i Plejen er sket en omorganisering. Baggrunden er, at der har været et 

meget stort ledelsesspænd, hvor nogle ledere har haft op til 100 medarbejdere under sig. 

Anbefalingen er omkring 40.  

Med den nye organisering bliver det omkring 45. Der har været en proces med 

medarbejderinddragelse i gang. Resultatet er at man deler aften/nat i 2 distrikter samtidig med at 

man udvider dagdistrikterne med 2 distrikter.  

 



De forebyggende hjemmebesøg og Susanne Andersen har indtil nu refereret til Annette på 

Sygeplejeklinikken på Sundhedshuset. Nu flyttes de til at referere under Sussie pr. 1/9 for at skabe 

større sammenhæng mellem det forbyggende arbejde og foreningslivet/aktivitetsområdet.  

 

Punkt 8. Status venteliste til pleje- og dagcentre 

Graferne er endnu ikke kommet, men de eftersendes sammen med referatet.  

 

Punkt 9. Senere indkomne sager 

Dagcentertilbud for demente på I.P. Schmidt bliver nedlagt. Alternativ for de demente er 

dagcenteret på Othello eller Demensfællesskabet Lillebælt. 

 

Punkt 10. Eventuelt  

Vi ønskede Finn tillykke med fødselsdagen i dag 

 

Svend takkede for opmærksomheden ved hans 70 års fødselsdag. 

 

Morten takkede for kondolencebuketten i forbindelse med hans fars død. 

 

Janni takkede for kondolencebuketten i forbindelse med hendes mors død. 

 

Morten fortalte den korrekte historie bag den historie, der for nylig har været vedr. en ældre dame, 

der var gået fra et plejehjem. 

 

Køreplan for mødet med Senior- og Handicapudvalget på mandag den 7. juni blev drøftet. 

 


